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• Komoly munka zajlik 
a Székelyföld Labdarú-
gó Akadémia kapusis-
kolájában is, ahonnan 
immár három fiatal 
hálóőrt hívnak be 
rendszeresen a romá-
niai korosztályos válo-
gatottakba. A 17 éves 
Becze-Máthé Mátyást 
kerestük meg.

D OB O S L Á S Z L Ó

G yenge Szilárd, az FK Csík-
szereda felnőttcsapatának 
jelenlegi kapusa volt az első, 

akit behívtak a válogatottba, őt kö-
vette Becze-Máthé Mátyás, de a ná-
la fi atalabb Simon Mátéra is számít 
a korosztályos romániai labdarú-
gó-válogatott stábja.

Becze-Máthé Mátyás a pályán 
hangjával irányít, biztonságot ad 
csapatának, az öltözőből kijövet 
pedig egy szerény fi atalemberrel áll-
tunk szóba, akinek minden monda-
tából érződik, hogy nagyon szereti a 
focit, komoly karriert tervez, de tu-
datában van annak, hogy a tehetség 
nem elég, ez nagyon sok munkával 
kell párosuljon.

– Kapus volt már az elejétől, 

vagy játszott más posztokon is?

– Kisgyerekkoromban cselgán-
csoztam, ott tanultam meg az esési 
technikákat, aminek nagy hasz-
nát veszem focikapusként. Otthon 
édesapámmal sokat gyakoroltunk, 
focizgattunk, majd bekerültem az 

FK Csíkszereda kölyökcsapatába, 
ahol fél évet mezőnyjátékos voltam, 
de az egyik meccsen kapus nélkül 
maradtunk, én álltam be. Nagyon 
megszerettem, és ott ragadtam a 
kapuban.

– Kik voltak az edzői, mesterei, 

kik egyengették sportolói pálya-

futását?

– Az első edzőm Incze Tibor volt, 
neki köszönhetően nagyon sokat 
fejlődtem, mert ő tett be először a 

kapuba, ő tanított meg a kapusok 
ábécéjére. A folytatásban Albu Lász-
ló, Bajkó Barna és Ilyés Róbert is 
edzőim voltak, most az akadémián 
Tiberiu Lung és Nagy Barna a kapus-
edzőm.

– Nagyon fi atalon behívták a 

válogatottba. Milyen volt ott?

– Az U16-os válogatottba szólt az 
első behívóm, majd rendszeresen 
meghívót kaptam az U17-esbe és az 
U18-asba is, eddig tízszer léptem pá-
lyára a romániai válogatottal, védtem 
a korosztályos Európa-bajnokságon a 
németek és az oroszok ellen. Amikor 
először bementem a válogatotthoz, 
nagyon nehéz volt, mert egytől egyig 
román gyerekek voltak a csapattársa-
im, nem voltam szokva a román kör-
nyezettel, nehezen fogadtak be. De 
mivel az edzéseken és a meccseken 
jól teljesítettem, alapember lettem, 
elfogadtak, és a játékostársakkal 
most nagyon jó viszonyban vagyok. 
A válogatott egy teljesen más szint, 
sokkal magasabb színvonalú egy 
mérkőzés, mint a bajnokságban.

– Bizonyára követi a nemzet-

közi focit. Ki a kedvenc kapusa? 

Miben kellene fejlődnie, hogy 

magasabb szinten is lehetőséget 

kapjon kapusként?

– A német Manuel Neuer a ked-
venc kapusom, de nagyon tetszik 
a szintén német Marc-André ter 
Stegen, a Barcelona hálóőrének a 
stílusa is. Sok mindenben kell fej-
lődnöm, jobban oda kell fi gyelnem 
a beadásokra, de egy kapus számára 
nagyon-nagyon fontos a tapasztalat.

– Céljai, tervei hosszabb távon?

– Szeretnék az FK Csíkszereda 
felnőttcsapatában bemutatkozni, és 
ha a sors úgy hozná, majd akár kül-
földön is játszani. De van egy B terv, 
fontos, hogy legyen a focin kívül is 
mestersége az embernek. A csík-
szeredai Kájoni János Szakközépis-
kolába járok, 11. osztályos vagyok 
könyvelés szakon, érettségi után pe-
dig ugyanezen a vonalon szeretnék 
továbbtanulni.

• Vasárnap indul a 2022-es labdarúgó-világbajnok-
ság, amelynek mind a 64 összecsapása látható lesz 
a magyar közmédia felületein: az M4 Sporton, az 
m4sport.hu oldalon és az M4 Sport+ csatornán. A leg-
utóbbi Eb-hez hasonlóan, kábeles előfizetéssel Erdély-
ben és a Felvidéken is elérhetővé teszi a közmédia a 
torna mérkőzéseit.

S ok szempontból is sporttörténel-
mi esemény a katari torna. Ez 

az első labdarúgó-világbajnokság, 
amelyet a közmédia a határon túl is 
elérhetővé tesz. A csatorna hosszas 
tárgyalások után egy új megállapo-
dásnak köszönhetően elérte, hogy 
a novemberi tornát Erdélyben és a 
Felvidéken is magyar kommentárral 
követhessék.

Újdonság lesz még, hogy a vébé 
helyszínéről hallhatnak napi pod-
castot, ugyanis Katarból jelentkezik 
majd be a Gurulj be lassítva is!

A csoportmérkőzéseket romániai 
idő szerint négy idősávban rendezik: 
a nap első mérkőzését 12, a két dél-
utáni találkozót 3 és 6 órától, majd 
az esti találkozókat 9 órától. Minden 
meccs előtt 45 perccel felvezető stú-
dióműsor kezdődik az M4 Sporton a 
csatorna szakértőivel.

Az összecsapások mellett min-
dennap összefoglalókkal kezdhetik 
és zárhatják a napot a nézők. A vi-
lágbajnokság eseményeivel a köz-
média minden csatornája kiemelten 
foglalkozik. Az m4sport.hu és az M4 

Sport applikáció az élő közvetítések 
mellett folyamatosan exkluzív érde-
kességekkel, statisztikákkal, uniká-
lis tartalmakkal készül.

Katarból öt kommentátor közve-
títi a torna mérkőzéseit. A csapatot 
erősíti a Prima Primissima díjas 
Hajdú B. István, az oroszországi vi-
lágbajnokságról is közvetítő Ujvári 
Máté és Varga Ákos, valamint a két 
vb-újonc: Varga Péter és Tóth Attila.

A helyszíni stáb mellett, a hazai 
stúdióból jelentkező műsorvezetői 
gárdát is jól ismerik a csatorna nézői. 
A nyitómérkőzésen visszatér a képer-
nyőre a Gyulai István-díjas Berkesi 
Judit. Szintén a csapatot erősíti Pet-
rovics-Mérei Andrea, Székely Dávid 
és Molnár Mátyás, akik hétről hétre 
a Bajnokok Ligája és a legnagyobb 
és legnézettebb világesemények há-
zigazdái. Az összefoglaló magazin, a 
Góóól! műsorvezetője ezúttal is Mo-
hay Bence lesz.

Kibérelték a dobogót a székelyföldi klubok
A székelyudvarhelyi városi sportcsarnokban zajlott az elmúlt hétvégén 

a 15 és 17 év közötti birkózók országos bajnoksága, amelyen a csapatok 

között három székelyföldi klub végzett az élen. A Székelyudvarhelyi ISK 

Katona László edző irányításával a dobogó második fokára lépett fel. Az 

udvarhelyiek egyéniben öt bronzérmet szereztek, Egyed Gergő (51 kg), 

Deák Attila (60 kg), Kacsó Bendegúz (71 kg), Lőrincz Balázs (80 kg) és 

Mihály Ákos (110 kg) révén. Mellettük Márton Zsolt a negyedik, Miklós 

Zsolt ötödik, Molnár Attila pedig nyolcadik helyen végzett. Kovács 

Botondnak, Elekes Róbertnek és Verestóy Dénesnek nem sikerült pont-

szerző helyen zárni, valamint Kisfaludi Bence sérülés miatt kihagyta a 

versenyt. Marosvásárhelyről három klub vett részt a megmérettetésen, 

az ISK, a BSG és a Mureșul, összesen tíz érmet (3 arany, 5 ezüst, 2 

bronz) gyűjtöttek. A legeredményesebb az ISK volt, amely megszerezte 

az első helyet a klubok rangsorában. Csipkés Balázs aranyérmet szer-

zett a 110 kg-os súlycsoportban, és egyben kiérdemelte a Simon László 

trófeát, amely a nehézsúlyú kategóriában jár a győztesnek. A további 

dobogósok közül Andrei Negura (51 kg) és David Man (60 kg) a második, 

Gabriel Man (48 kg) és Keresztesi Attila (71 kg) pedig a harmadik helyet 

szerezték meg, míg Larisa Peterlăceanu ötödik lett. A BSG a harma-

dik helyen zárt a klubok között, David Metea győzött (80 kg), Sorin 

Bălan (71 kg) és David Soare (65 kg) a második helyen végzett, Andrei 

Andrușcă pedig hetedik lett. Az összetettben ötödik Mureșul színeiben 

Böjthe Benjámin a 60 kg-os versenyben nyert, Soós Kevin (80 kg) ezüst-

érmet szerzett, Pop Ibolya (53) pedig ötödik helyen zárt.

• R ÖV I D E N 

Idén is az M4 Sporton nézhetjük a vébét

Számítanak rá a válogatottban
Szép karrier előtt áll az FK Csíkszereda ifj úsági kapusa, Becze-Máthé Mátyás

Tudatosan építi fel sportolói karrierjét a tehetséges hálóőr ▴  F OT Ó : V E R E S N Á N D O R 




